
PROTOKÓŁ Nr XLI/2014

z XLI Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 28 marca 2014 r. od godziny 1300 do 1445 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego

w Wyrzysku

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz MiG,

•Alina Chełkowska– Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Kamila Bąk –   Kierownik Biura ds. oświaty i promocji gminy,

•Adam Smełsz – informatyk,

•Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

•Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,.

•Inni goście  :

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

•Barbara Wicher – prasa – Wieści Wyrzyskie,

•Dorota Bonzel – dziennikarz Gazeta Nadnotecka,

•Dominika Łoboda – Tygodnik Nowy,

•Barbara Piorunowska – Prezes TPW w Wyrzysku,

•Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Bogusława Jagodzińska – radna Rady Powiatu w Pile,

• Jan Marek Pikulik – radny Rady Powiatu w Pile,

• Kazimierz Wasiak – radny Rady Powiatu w Pile,
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•Stanisław Jendrzejewski – radny Rady Powiatu w Pile,

•Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku,

•Stanisław Przybylski - Główny księgowy Szpitala Powiatowego w Wyrzysku,

•Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr

3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2014 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wyrzysk na lata 2014-2023,

3) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu,

4) udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi Pilskiemu do zadania  inwestycyjnego pn.  

,,Remont chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1189 Wyrzysk-Polanowo”,

5) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Spółka

z o.o., ustalenia jego numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla 

przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego,

6) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015,

7) zmiany  statutu  Związku  Międzygminnego  ,,Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  

Komunalnymi”,

8) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok,

9) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2014 r.
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       9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku 

  za 2013 rok.

      10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz

           ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 za 2013 rok.

      11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok. 

      12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

  Alkoholowych za 2013 rok.

      13. Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok.

     14. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.

      15. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

            oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      16. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      17. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

      18. Wolne głosy i wnioski.

      19. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj.

93,3% ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki  sekretarza  obrad  zgodnie  z  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  objął  radny,  Pan

Waldemar Tryba.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  do  przesłanego  porządku  obrad  są  uwagi  bądź  propozycje

zmian?

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Przydział powiedział, że chciałby w pkt 8 ppkt 6 wprowadzić

zmianę  tytułu  uchwały  i  miałaby  ona  brzmieć  uchwała  w  sprawie  wyodrębnienia  funduszu
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sołeckiego w budżecie Gminy Wyrzysk. Przewodniczący Rady dodał, że zmiana została omówiona

na posiedzeniach Komisji i w związku z tym nie trzeba tego dalej tłumaczyć. 

W związku  z  powyższym  Przewodniczący  zapytał  się  czy  ma  ktoś  uwagi  do  przedstawionej

poprawki? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przedstawioną poprawką.

W związku z tym Przewodniczący zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku?

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie,  przy poparciu 14 głosów „za” przyjęła poprawkę do

porządku obrad.

Po czym Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad sesji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, przy poparciu 14 głosów „za” przyjęła porządek obrad.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo był dostępny do wglądu w biurze

Rady,  a także przed Sesją i  była  zatem możliwość zapoznania się z  jego treścią.  W związku z

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z XL sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 28 lutego 2014 r.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym zostało odczytane przez Panią

Burmistrz Marię Bratkowską.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności  w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał  Rady Miejskiej  w Wyrzysku podjętych na  XL sesji  w dniu  28  lutego 2014 r.  stanowi

załącznik nr 4.

Uwag nie zgłoszono.

Przed  oddaniem głosu  radnym Rady  Powiatu  w  Pile  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że

wpłynęła  odpowiedź na  interpelację  Pana Marcina  Porzucka odnośnie  remontu  drogi  Wyrzysk-

Osiek, którą wszyscy radni otrzymali. Wyżej wymieniony dokument stanowi załącznik Nr 5. 
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Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrała Pani Bogusława Jagodzińska – Radna Rady Powiatu w Pile, która na samym początku

usprawiedliwiła  nieobecność  radnego  Pana  Kazimierza  Wasiaka  ze  względów  zdrowotnych.

Następnie radna Rady Powiatu powiedziała, że w dniu wczorajszym odbyła się Sesja Rady Powiatu

w Pile, na której przyjęte zostały liczne informacje dotyczące pracy instytucji dbających m.in. o ład

i porządek. Radna Powiatu przedstawiła porządek obrad Sesji Rady Powiatu w Pile. Po przyjęciu

informacji Starosty o pracy Zarządu Powiatu w Pile w okresie międzysesyjnym analizowane zostały

informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Pilskiego w 2013

roku. Następnie Rada Powiatu przyjęła informację o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie

Powiatu Pilskiego w 2013 roku. Jako kolejna została przyjęta informacja o stanie bezpieczeństwa

sanitarnego na terenie Powiatu Pilskiego w 2013 roku, a także informacja powiatowego lekarza

weterynarii o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie Powiatu Pilskiego w 2013 roku.

Została również przedstawiona informacja powiatowego inspektora nadzoru budowlanego w Pile z

zakresu realizacji zadań za 2013 rok oraz informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Pilskim

w  2013  roku.  Analizowane  było  sprawozdanie  z  działalności  powiatowego  Centrum  Pomocy

Rodzinie w Pile za 2013 rok. Następnie radna Rady Powiatu w Pile powiedziała, że została podjęta

uchwała w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych w Powiecie Pilskim, a

także  uchwałę  w sprawie  określenia  zadań  finansowanych  ze  środków państwowego  funduszu

rehabilitacyjnego osób niepełnosprawnych w 2014 roku. Oprócz tego podjęta została uchwała w

sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu  Pilskiego  na  lata  2014-2023  oraz

uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Pilskiego na rok 2014. Podsumowując

informacje Pani Bogusława Jagodzińska powiedziała, że można stwierdzić, że w Naszym Powiecie

również i w Gminie Wyrzysk jest bezpiecznie. Radna dodała, że informacje były bardzo szeroko

analizowane na różnych Komisjach, które odbyły się przed Sesją. Zarówno z ochrony pożarniczej

jak i   bezpieczeństwa zapewnianego przez Policję,  lekarzy służb weterynaryjnych i  sanitarnych

radna  Rady  Powiatu  powiedziała,  że  jest  dobrze.  Następnie  Pani  Bogusława  Jagodzińska

powiedziała, że na Sesji została doceniona praca Ochotniczych Straży Pożarnych dodając, że są to

ludzie działający w wolnym czasie. Radna dodała, że są wdzięczni, że gminy, a także i Nasza gmina

wspomaga pracę Ochotniczej Straży Pożarnej ponieważ wobec braku pomocy nie miałaby one racji

bytu.  Jeżeli  chodzi o istotne kwestie dla mieszkańców Gminy Wyrzysk to radna Rady Powiatu

powiedziała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz budżetu Powiatu Pilskiego sprawia,

że środki z nadwyżki budżetowej z ubiegłego roku zostaną przeznaczone na inwestycje drogowe.

Dla gmin będą to dodatkowe środki w wysokości 500 tys. złotych. 
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Po wystąpieniu radnej Rady Powiatu w Pile Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał się

czy są jakieś pytania do Radnych Powiatowych.

Głos zabrał Radny, Pan Leonard Borowczyk, który zapytał się w jakiej formie i na jakie zadania

zostanie przeznaczona nadwyżka w wysokości 500 tys. złotych?

Odpowiadając  Pani  Radna  Powiatowa  powiedziała,  że  dana  kwota  zostanie  przeznaczona  na

zadania, które będą wspólnie podejmowane przez gminy ale również na zadania, które wynikają z

potrzeb nieujętych w planach na 2014 roku dotyczących remontów. 

Następnie  głos  zabrał  rady  Pan  Kazimierz  Zieliński,  który  zwrócił  się  o  przekazanie  Panu

Tomczykowi prośby o naprawę barierki na przepuście przed Glesnem wraz z jej oznakowaniem. 

Odpowiadając  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  oczywiście  przekaże  Panu

Tomczykowi. Następnie radna dodała, że w poniedziałek wraz z Panem Tomczykiem oraz z Panem

Stefanem Michałowskim odpowiedzialnym w zarządzie za drogi będą objeżdżać drogi powiatowe i 

 jeszcze raz będą analizować na co przeznaczyć dodatkowe środki w budżecie. 

Następnie głos zabrał radny, Pan Piotr Kuna, który poprosił żeby przekazać Panu Tomczykowi żeby

nie zapominał o drogach powiatowych i w szczególności tych nieutwardzonych. Radny wyjaśnił, że

znajdują  się  drogi,  na  których  nie  wolno  już  sypać  szlaki  i  poprosił  o  kilka  samochodów

ciężarowych z gruzem. Radny zwrócił uwagę żeby w takich przypadkach zapytać Sołtysa, który

wie gdzie jest najbardziej mokro żeby drogę chociaż trochę podratować. 

Głos zabrała Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która odniosła się do wypowiedzi Pani

Bogusławy  Jagodzińskiej  odnośnie  nadwyżki  w  kwocie  pół  miliona.  W  związku  z  tym  Pani

Burmistrz chciała uzyskać informację w jakiego rodzaju zadania wspólne gminy mają wykonywać

wraz z Powiatem. Pani Burmistrz dodała, że z tego co się orientuje to gminy i powiaty żadnych

takich zadań realizować wspólnie nie mają poza wyjątkami. Pani Burmistrz uważa, że chodzi o

zadania powiatu, do których gminy dofinansowują. Mogłaby być również taka sytuacja, że zadanie

realizuje  gmina,  a  powiat  dofinansowuje.  W  związku  z  tym  Pani  Burmistrz  poprosiła  o

doprecyzowanie wypowiedzi radnej Rady Powiatu. 
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Odpowiadając  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  i  na  jedne  i  na  drugie,  a  przede

wszystkim na zadania powiatu, które dofinansowane są przez gminę. Radna dodała, że nie odpowie

szczegółowo  ponieważ  musiałaby  znać  dokładnie  rozplanowanie  środków  ale  i  jedne  i  drugie

wchodzą w grę. 

Po wnioskach i pytaniach do Radnych Powiatu, Przewodniczący Rady o godz. 13.20 zarządził 5

minutową przerwę w obradach. O godzinie  13.25 wznowiono obrady.

O godzinie 13.20 na salę obrad przybył Pan Leszek Malczewski – członek Komisji Finansów i

Rozwoju Gospodarczego. 

Głos zabrała Pani Anna Borowska – Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku Sp. z o.o., która

powiedziała, że chciałaby przekazać informację dotyczącą problemu z pozyskaniem ordynatora na

oddział ginekologiczno-położniczy.  Kontynuując Pani Prezes powiedziała, że cały czas ważył się

los oddziału i mimo wielu starań, rozmów i telefonów nikt nie chciał przyjść do pracy do Szpitala w

Wyrzysku. Jedynym lekarzem, który złożył  ofertę był  Pan Doktor Jakubek ale jego oferta była

nieprawidłowa i  podlegała  odrzuceniu.  Następnie Pani  Anna Borowska powiedziała,  że  w dniu

wczorajszym zgodę wyraził Doktor Nauk Medycznych - Pan Tadeusz Milewicz były Ordynator

ginekologii i położnictwa w Szpitalu Wojskowym w Bydgoszczy. Pan doktor powiedział, że zgadza

się  być  ordynatorem  ale  jeżeli  znajdzie  się  ktoś  inny  na  tą  funkcję  to  zostanie  On  lekarzem

oddziału.  Kończąc  swoją  wypowiedź  Pani  Prezes  Szpitala  serdecznie  zaprosiła  mieszkanki

Wyrzyska i nie tylko do skorzystania z usług oddziału. Na oddziale zostają wszyscy dotychczasowi

lekarze  oraz  będzie  jeden  nowy  lekarz  z  Poznania  oraz  Pani  Doktor  Onkolog  co  spowoduje

wykonywanie operacji onkologiczno-ginekologiczny. Posiadany jest odpowiedni sprzęt zakupiony

z  uzyskanej  dotacji.  Pani  Prezes  powiedziała,  że  ma  nadzieje,  że  ten  oddział  zacznie  dobrze

funkcjonować i dodała, że w ostatnim czasie było bardzo dużo pacjentek oraz porodów. 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Prezes za przybycie oraz powiedział, że bardzo się cieszy,

że został spełniony jeden warunek postawiony na odbytym spotkaniu ze Starostą. Przewodniczący

Rady poprosił żeby takie informacje co dzieje się na oddziale były częściej przedstawiane. 

Przewodniczący Rady poinformował, że przed przerwą przybył radny Pan Leszek Malczewski i od

tej pory było 15 radnych czyli 100% ustawowego składu rady.
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Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na  2014 r.

Przewodniczący poinformował, że uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2014

rok  była  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,  w  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  po

zapoznaniu się opiniami komisji powiedział, że wszystkie cztery komisje pozytywnie zaopiniowały

projekt tej uchwały.

O godzinie 13.30 salę opuściła Pani Teresa Pinkowska.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLI/366/2014 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2014-2023.

W  związku  z  tym,  że  uchwała  była  przedmiotem  obrad  wszystkich  czterech  komisji,

Przewodniczący Rady powiedział,  że  wszystkie  komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2014-2023.

O godzinie 13.35 wróciła Pani Teresa Pinkowska. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLI/367/2014 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

3) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu,

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący po zapoznaniu się  z opiniami komisji  powiedział,  że  wszystkie  cztery komisje

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?
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Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLI/368/2014 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

4)  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Pilskiemu  do  zadania  inwestycyjnego

pn. ,,Remont chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1189 Wyrzysk-Polanowo”,

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący  powiedział,  że  trzy  Komisje  zaopiniowały  projekt  tej  uchwały  jednogłośnie

pozytywnie, a Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego 3 głosy ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała została podjęta większością głosów. 

Uchwała Nr XLI/369/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

5)  utworzenia  odrębnego  obwodu głosowania  w Szpitalu  Powiatowym w Wyrzysku

Spółka z o.o., ustalenia jego numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla

przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący powiedział,  że wszystkie cztery komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt tej uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła uchwałę.

Uchwała Nr XLI/370/2014 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

6) w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Wyrzysk,

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący powiedział,  że wszystkie cztery komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały
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projekt tej uchwały.

Po czym Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Głos zabrał radny Pan Kazimierz Zieliński, który powiedział, że radni na Komisji dowiedzieli się

dlaczego jest zmiana nazwy uchwały,  a Sołtysi  nie wiedzą.  W związku z tym radny poprosił o

wyjaśnienie zmiany tytułu uchwały. 

Wyjaśniając Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że uległy zmianie przepisy

i jest nowa ustawa o funduszu sołeckim, która daje nowe możliwości. Uchwała została zmieniona w

taki sposób żeby raz uchwalona obowiązywała na dalsze lata. Nie ma dlatego zapisu, że jest to

fundusz sołecki na określony rok lecz o wyodrębnieniu funduszu w budżecie Gminy Wyrzysk. Pani

Burmistrz wyjaśniła, że jeżeli rada będzie chciała na któryś rok zaprzestać wyodrębniania funduszu

to będzie musiała podjąć uchwałę o niewyodrębnieniu. Pani Burmistrz Wyrzyska dodała, że w tej

ustawie jest taka zmiana, że sołectwa będą mogły wspólnie wykonywać zadania i jest to korzystne

ponieważ były takie sygnały, że niektóre sołectwa chciały wspólnie wykonywać zadania. Ponadto w

ciągu roku będzie można zmieniać zadania jak i  paragrafy w ramach kwot przysługujących dla

danego sołectwa.

Wobec braku dalszej dyskusji w przedmiotowym zakresie, Przewodniczący odczytał tytuł uchwały i

przystąpił do procedury głosowania.

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały?

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła uchwałę.

Uchwała Nr XLI/371/2014 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

7) zmiany statutu Związku Międzygminnego ,,Pilski  Region Gospodarki  Odpadami

Komunalnymi”,

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący powiedział,  że wszystkie cztery komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt tej uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła uchwałę.

Uchwała Nr XLI/372/2014 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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8)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok,

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący powiedział,  że wszystkie cztery komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt tej uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła uchwałę.

Uchwała Nr XLI/373/2014 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10)  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2014 r.

W  związku  z  tym,  że  projekt  tej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  wszystkich  komisji,

Przewodniczący powiedział,  że wszystkie cztery komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały

projekt tej uchwały.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła uchwałę.

Uchwała Nr XLI/374/2014 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Ad.9  Sprawozdanie  z  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w

Wyrzysku za 2013 rok.

W związku z tym, że sprawozdanie było przedmiotem obrad wszystkich komisji, Przewodniczący

powiedział, że wszystkie cztery komisje pozytywnie wypowiedziały się o sprawozdaniu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła sprawozdanie.

Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku za 2013

rok stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Ad. 10 Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie
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oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 za 2013 rok.

W związku z tym, że sprawozdanie było przedmiotem obrad wszystkich komisji, Przewodniczący

powiedział, że wszystkie cztery komisje pozytywnie wypowiedziały się o sprawozdaniu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła sprawozdanie.

Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony

ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 za 2013 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Ad. 11  Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok. 

W związku z tym, że sprawozdanie było przedmiotem obrad wszystkich komisji, Przewodniczący

powiedział, że wszystkie cztery komisje pozytywnie wypowiedziały się o sprawozdaniu.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 15 głosów „za” przyjęła sprawozdanie.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok stanowi załącznik nr 17

do protokołu.

Ad.  12  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych za 2013 rok.

W związku z  tym,  że  sprawozdanie  było  przedmiotem obrad  wszystkich  komisji  i  nie  zostało

przyjęte  jednogłośnie,  Przewodniczący   poprosił  Przewodniczących  komisji  o  przedstawienia

wyników głosowania.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa

głosowała 3 głosy ,,za”, 1 ,,przeciw”, a Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie.  

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  powiedział,  że  oby  dwie  Komisje

przyjęły sprawozdanie jednogłośnie pozytywnie.

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 14 głosów „za”  i 1 głos ,,przeciw”. Rada

większością głosów przyjęła sprawozdanie. 

Sprawozdanie z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
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Alkoholowych za 2013 rok stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Ad.13 Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok.

Przewodniczący powiedział,  że  trzy  Komisje  przyjęły  raport  jednogłośnie  pozytywnie,  a  jedna

Komisja 3 głosy ,,za” i 1 ,,przeciw”.

Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy poparciu 14 głosów „za”  i 1 głos ,,przeciw”. Rada

większością głosów przyjęła raport. 

Raport  z  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  2013  rok stanowi

załącznik nr 19 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLI sesję Rady Miejskiej w

Wyrzysku w dniu 28 marca 2014 r. stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

Ad.  14.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie były podejmowane żadne

działania.

Ad.  15  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że w okresie  międzysesyjnym na Jego ręce  nie  wpłynęła

żadna interpelacja.

Ad. 16   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Roman Łuka nawiązał do otrzymanego pisma od Pana Marcina Porzucka odnośnie

złożonej  interpelacji  dotyczącej  rozbudowy drogi wojewódzkiej  Nr 194. Radny podziękował za

uzyskaną  informację  i  w związku  z  tym chciał  się  dowiedzieć  jakie  w ostatnim czasie  podjął

działania Urząd w zakresie remontu i modernizacji tej drogi. Radny dodał, że w ostatnim czasie

zgłosił się jeden mieszkaniec Wyrzyska z informacją, że na początku marca na ulicy 22 Stycznia za

skrzyżowaniem z ulicą Szpitalną został zmuszony do wjechania na chodnik. Taka sytuacja miała
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miejsce w związku z istniejącym od wielu lat zwężeniem jezdni i brakiem możliwości wyminięcia

się z samochodem ciężarowym. Następnie radny Pan Roman Łuka poruszył kwestię bezpiecznego

dojścia i dojazdu do Publicznego Przedszkola w Wyrzysku. Dodał, że rodzice zadają pytanie kiedy

nastąpi poprawa tego stanu rzeczy. W związku z tym radny poprosił o odpowiedź kiedy i w jakiej

formie nastąpi  realizacja  przedmiotowego postulatu.  Pan Roman Łuka następnie odniósł  się  do

ulicy Parkowej oraz parku miejskiego i w związku z tym zadał pytanie w jakim terminie przystąpi

się do porządkowania danej okolicy miasta, w tym wycinki suchych gałęzi i drzew przy ciągach

pieszo-jezdnych. W tym miejscu radny dodał, że przy ścieżce od schodów w kierunku basenu jest

kilka pochylonych drzew gdzie zwisają suche gałęzie, a to miejsce jest szczególnie uczęszczane

przez  dzieci.  Na  skarpie  przy  schodach  leży  suchy konar,  który  może  osunąć  się  na  jezdnię.

W dalszej części Pan Roman Łuka powiedział, że przy bramie wjazdowej na boisko szkolne Szkoły

Podstawowej w Wyrzysku znajduje się ogromna sucha brzoza i jest to bardzo duże zagrożenie dla

dzieci. Radny dodał, że należy potraktować to bardzo poważnie i priorytetowo. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  jakiekolwiek  prace  związane

z  usuwaniem suchych  gałęzi  czy  wycinką  suchych  drzew to  prowadzone  są  one  sukcesywnie

i niestety w jeden dzień nie da się wszystkiego zrobić. Ocena stanu drzew i gałęzi dokonywana jest

przez pracownika Urzędu specjalisty, który od wielu lat pracuje na rzecz 5 gmin i ma ograniczone

możliwości. Wykonywane są takie prace w ramach własnych możliwości przez strażaków żeby nie

trzeba  było  płacić  na  zewnątrz.  Na  koniec  Pani  Burmistrz  Wyrzyska  dodała,  że  park  miejski

zostanie również uporządkowany. Jeżeli chodzi o brzozę przy boisku szkolnym to taka informacja

do Pani  Burmistrz  Wyrzyska  nie  dotarła,  a  Szkoła Podstawowa ma swojego gospodarza,  który

powinien  takie  rzeczy  zgłaszać,  a  nie  czekać  aż  zainterweniuje  radny.  Następnie  Pani  Maria

Bratkowska  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  projekt  dotyczący  rewitalizacji  terenów to  została

przekazana już informacja o tym, że wszystkie zadania są w trakcie przygotowywania dokumentacji

przetargowych.  W miesiącu kwietniu odbędą się  przetargi  i  zadania zostaną zrealizowane.  Pani

Burmistrz poprosiła o przypomnienie pierwszej zgłaszanej przez  radnego interpelacji dotyczącej

zwężenia drogi.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku powiedział,  że  Panu  radnemu  chodziło

o informację na temat podjętych przez Urząd działań w sprawie drogi Wyrzysk-Osiek. 

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że nie rozumie dlaczego co miesiąc poruszana jest ta

sama  kwestia  jeżeli  ostatnio  przedstawione  zostały  na  dany  temat  informacje.  Pani  Burmistrz

dodała,  że  prosi  nie  oczekiwać,  że  co  miesiąc  pisane  będą  kolejne  wnioski  do  Województwa.

W ostatnim czasie zostało wysłane zapytanie kiedy nastąpi realizacją tego zadania i Pani Burmistrz

powiedziała, że takie działanie może doprowadzić do zupełnie zbędnej reakcji, która do niczego
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dobrego nie doprowadzi. Był taki przypadek, że nadmierne działania spowodowały, że zadanie nie

zostało w ogóle zrealizowane. 

Radny, Pan Roman Łuka  uważa, że jeżeli nie będziemy naciskali to będziemy zbywani i zadanie

zostanie  odłożone  na  dalszą  kolej.  Radny  dodał,  że  w  2011  roku  kiedy  mieszkańcy  gminy

zjednoczyli się i zebrali 560 podpisów to nastąpił efekt i znalazły się pieniądze na sporządzenie

dokumentacji projektowej tej drogi. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  zupełnie  innego  zdania  ponieważ  zamiar

sporządzenia dokumentacji był już wcześniej założony, a te 560 głosów, które zostało dosłane to był

zbieg okoliczności. Zdaniem Pani Burmistrz wysyłanie pism co miesiąc nie przysporzy Urzędowi

marszałkowskiemu  pieniędzy  i  przez  tego  typu  listy  nie  da  się  pozyskać  zadania.  Urząd

marszałkowski  uzgadnia  problemy  działek  oraz  prowadzi  działania  zmierzające  do  dopięcia

ostatnich formalności. Pani Burmistrz powiedziała, że takie dokumenty do Urzędu docierają ale w

budżecie Województwa pieniędzy na to zadanie niestety nie ma.  Kończąc swoją wypowiedź Pani

Burmistrz  wyjaśniła,  że  są  projekty,  na  które  pozyskane  zostały  środki  unijne,  a  nie  zostały

zrealizowane  ponieważ  najpierw muszą  być  one  sfinansowane i  w tym przypadku w większej

części ze środków własnych Województwa dlatego, że dotacje są niższe. 

Radny, Pan Kazimierz Zieliński  zadał pytanie czy podpisana jest umowa na równiarkę, a jeżeli

tak to na jaką kwotę oraz czy ma ona harmonogram funkcjonowania. Następnie radny powiedział,

że  zatrzymywany  jest  przez  mieszkańców  Wyrzyska,  którzy  pytają  się  o  zegar  i  termometr.

W kolejnej interpelacji radny poruszył kwestię wprowadzenia zakazu zatrzymywania się i postoju

na ulicy Pocztowej. Uzasadniając swoją interpelację radny powiedział, że parking miejski jest około

10 metrów dalej, a kiedy parkują tam samochody to jest nią bardzo ciężko przejechać. 

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że w związku z tym, że zima była krótka i łagodna

równiarka pracuje już od stycznia i zwróciła się do radnych żeby zgłaszali gdzie jest ona najbardziej

potrzebna. Pani Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska dodała, że został wybrany wykonawca na

cząstkowe  naprawy  nawierzchni  asfaltowych  oraz,  że  zostało  tylko  podpisanie  umowy.  Jeżeli

chodzi o ulicę Pocztową to Pani Burmistrz zrozumiała, że radnemu chodziło o ustawienie kolejnego

parkomatu  i  zrobienie  tam  odpłatnego  parkowania  ponieważ  jak  całkowicie  wyłączy  się  ją

z parkowania to nikt nie będzie mógł się w tym miejscu zatrzymać. 

Radny, Pan Kazimierz Zieliński  sprecyzował swoja interpelację, że pojazd może zatrzymać się

do 5 minut. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  to  niemożliwe  ponieważ  Strażnik  Miejski

musiałby stać tam cały dzień, a wyłączyć tego terenu całkowicie z parkowania nie można ponieważ

jest  tam poczta.  Problem wynika z  tego,  że parkują tam mieszkańcy okolicznych domów oraz
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właściciele sklepów co skutkuje brakiem miejsc. Pani Burmistrz dodała, że taka sama sytuacja była

na rynku i została rozwiązana parkomatem co dało porządek, wolne miejsca oraz pieniądze. Jeżeli

chodzi o ulicę Pocztową to byłoby tam takich miejsc postojowych 15 i  nie opłacałoby się stawiać

parkomatu ponieważ na rynku takich miejsc jest 60. Odnośnie zegara Pani Burmistrz powiedziała,

że  został  on  sprowadzony z  południa  Polski  za  duże  pieniądze  i  był  wielokrotnie  naprawiany.

Według Pani Burmistrz jest on w tym miejscu nie potrzebny ponieważ na tym skrzyżowaniu należy

skupić się na jeździe, a nie patrzeć na godzinę. Miejsce, w którym stał zegar przewidziane jest w

drodze wojewódzkiej jako rondo więc sytuowanie takiego zegara w infrastrukturze jest niecelowe. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska zabrała głos w sprawie wypowiedzi radnego Pana Kazimierza

Zielińskiego, która dotyczyła pakowania na ulicy Pocztowej. Radna uważa, że Panu Zielińskiemu

chodziło o to żeby wszyscy parkowali na parkingu miejskim. Pani Teresa Pinkowska dodała, że

była świadkiem sytuacji gdzie nie było miejsca parkingowego na tej ulicy, a osoba wypakowując

paczkę spowodowała zatrzymanie ruchu . Następnie radna zadała pytanie Pani Burmistrz od kiedy

będzie czynna świetlica w Osieku nad Notecią. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że we wcześniejszej wypowiedzi padła odpowiedź na to

pytanie.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  jeżeli  nikt  nie  zgłosi  się  w drugim naborze to  gmina  sama

poprowadzi  taką  świetlicę  ponieważ  są  chętni  pedagodzy,  którzy  posiadają  odpowiednie

kwalifikacje.

Radny, Pan Ryszard Janowiak  odniósł się do  zapełnionych śmietników znajdujących się przy

Dworcu PKP w Osieku nad Notecią. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć gdzie należy

zgłaszać takie sytuacje.   

Pani Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że przekieruje wniosek radnego do PKP. 

Radny, Pan Ryszard Janowiak  powiedział, że po położeniu gazu ulica Przeczna w Osieku nad

Notecią jest w złym stanie. W związku z tym radny zadał pytanie Pani Burmistrz czy firma, która

realizowała inwestycję powinna doprowadzić ją do takiego samego stanu jaki był przed.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że każdy inwestor pracujący na drogach gminnych ma

obowiązek przywrócić taki sam stan drogi jaki był. Pani Burmistrz powiedziała, że nie jest w stanie

odpowiedzieć  czy  Pani  Teresa  Stefaniak  dokonała  odbioru  drogi  po  robotach  i  dodała,  że

ustosunkuje się w szczegółach jak rozpozna sprawę. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik   odniósł  się  do  drogi  wojewódzkiej  Nr  194  ponieważ  z  zawartego

w interpelacji stwierdzenia Pana Marcina Porzucka jako Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii

Rozwoju Regionalnego i Współpracy Międzynarodowej wynikało, że nie posiada On żadnej wiedzy

na temat tej drogi. Radny wyjaśnił, że Pan Marcin Porzucek skierował pytania do Pana Marszałka

na kiedy planowana jest inwestycja, czy jest jakiś harmonogram oraz czy został on ujęty w danym
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roku.  W  uzasadnieniu  Pan  Marcin  Porzucek  wskazuje  żeby  wykonywać  remont  drogi

z jakichkolwiek oszczędności wynikających z bieżącego utrzymania dróg. Pan Józef Jasik dodał, że

jeżeli  taka  jest  informacja  Członka  Sejmiku  Wojewódzkiego  i  Wiceprzewodniczącego  Komisji

Strategii Rozwoju Regionalnego i Współpracy Międzynarodowej to wiedza gminy na ten temat jest

skromna. W podjętej dyskusji najbardziej interesował radnych temat czy w ogóle w tym roku to

zadanie zostanie  rozpoczęte  ponieważ brakuje na ten temat  jakiejkolwiek informacji.  Następnie

radny  nawiązał  do  ziemi  i  piasku  leżącego  na  drodze  do  Osiek  nad  Notecią  co  powoduje

utrudnienia w mijaniu się samochodów. Radny dodał, że przy poboczu znajdują się krzaki, które

utrudniają widoczność i poprosił żeby się tym zająć.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  miesiąc  temu była  mowa o  zarastaniu  tej  drogi

i  zostało  wystosowane  pismo  do  Wielkopolskiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  na  które  nie

udzielono  odpowiedzi.  Jeżeli  chodzi  o  postawę  Pana  Marcina  Porzucka  w  sprawie  drogi

wojewódzkiej Nr 194 to Pani Burmistrz powiedziała, że idą wybory i każdy mocno się uaktywnia, a

nikogo nie było widać przez 4 poprzednie lata. Pani Burmistrz dodała, że pisemna informacja od

Pana Marcina Porzucka jasno wyjaśnia,  że nie  ma On o tym pojęcia  pomimo tego,  że jest  od

rozwoju  i  strategii.  Półtora  roku  temu  był  Wicedyrektor  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  wraz

z Członkiem Zarządu Województwa Panem Bugajskim i zostało wtedy wyraźnie powiedziane, że

zadanie  z  uwagi  na  wartość  i  zakres  prac  zostało  z  remontów  zakwalifikowane  do  zadań

inwestycyjnych.  Jako  inwestycja  ta  droga  nie  jest  zapisana  ani  w  Wieloletnim  Planie

Inwestycyjnym, ani w budżecie na 2014 rok.  Na koniec Pani Burmistrz powiedziała,  że znając

realia  to  nie  sądzi  żeby  znalazły  się  fundusze  i  żeby  ta  inwestycja  została  gdziekolwiek

wprowadzona. 

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski nawiązał  do  krzewów  przy  ulicy  Głównej  w  Osieku  nad

Notecią. Radny poprosił żeby je przyciąć ponieważ nie chciałby żeby stały się dzikie, a nie były

nigdy przycinane.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała,  że prawdopodobnie te krzewy zostały posadzone na

koszt gminy i ta działka wraz z zielenią w całości należy do Województwa. Pani Burmistrz dodała,

że budynki poza nielicznymi są po obrysie i działki znajdują się od budynku do tyłu. Działki przed

budynkami wraz  z  drogą należą  do  Województwa poza  wyjątkiem jaki  stanowi  ogródek przed

Gimnazjum w Osieku nad Notecią. Pani Burmistrz oznajmiła, że na dany temat trzeba rozmawiać z

Województwem ponieważ może będą chcieli Oni wprowadzić jakąś korektę albo wydadzą zgodę

żeby zajęła się tym gmina. Pani Burmistrz dodała, że te drzewa są zdrowe i próba przycięcia będzie

problemem ponieważ musiałyby one  stwarzać  zagrożenie  dla  budynków i  ludzi.  Kończąc  Pani

Burmistrz dodała, że pracownik Urzędu Pan Andrzej Kamer podjedzie i tam gdzie trzeba będzie
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wprowadzić ewentualne korekty zawnioskuje do Zarządu Wojewódzkiego.  

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski powiedział,  że  omawiane  drzewa  i  krzewy  nie  zagrażają

bezpieczeństwu.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że jeżeli nie stwarzają zagrożenia to nie zostanie nic

usunięte.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że nie prosi o wycięcie lecz o przycięcie.

Pani  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  jeżeli  do  tej  pory nic  nie  było  przycinane  to  rośnie

w sposób naturalny dopóki nie stwarza zagrożenia. Pani Burmistrz dodała, że na następną Sesję

poprosi  Pana  Andrzeja  Kamera  żeby  jako  człowiek  doświadczony  kilkudziesięcioletnią  pracą

wyjaśnił na co prawo pozwala, a na co nie. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer odniósł  się  do  złożonego  sprawozdania  z  działalności  Burmistrza

w którym zostało napisane, że żaden podmiot nie złożył oferty w zakresie prowadzenia świetlic

opiekuńczo-wychowawczych.  W  związku  z  tym  radny  zadał  pytanie  co  dzieje  się  jeżeli

w Krajowym Rejestrze Stowarzyszenie figuruje jako Organizacja Pożytku Publicznego i  można

przekazać na nie 1% podatku.

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że Stowarzyszenie może nadal funkcjonować

ponieważ jest to odrębna osoba prawna i nie jest to zależne od tego czy otrzymują 1% podatku oraz

jaką zajmują się działalnością.

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  powiedział,  że  jednym  z  elementów  działalności  świetlic  było

zajmowanie się dziećmi.

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że Stowarzyszenie to nie są świetlice. Osoba,

która zajmowała się dziećmi w świetlicy w Wyrzysku podjęła pracę na pełen etat i nic nie jest

wiadome Pani Burmistrz żeby Stowarzyszenie pozyskało inną osobę.

Radny, Pan Stefan Rymer  zadał pytanie skąd ma się dowiedzieć co stało się  z przekazanymi

środkami na takie Stowarzyszenie?

Odpowiadając Pani  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  jeżeli  Stowarzyszenie  otrzymuje  1%

podatku to musi się z tego rozliczyć. 

Radny, Pan Stefan Rymer zadał pytanie jaki jest okres, w którym gmina ma wpływ na wykonanie

napraw po  przeprowadzonych  przez  instytucje  pracach.  Radny dodał,  że  chodzi  o  ASTA-NET

i  prace  na  chodniku  przy  ulicy  Bydgoskiej  w  kierunku  Bydgoszczy po  lewej  stronie.  Według

radnego należałoby dopilnować ułożenia polbruku ponieważ są momenty gdzie starsza osoba może

skręcić nogę, a wtedy gmina będzie ponosiła koszty. 

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że inwestycje obce prowadzone w drogach

gminnych  mają  w  decyzjach  zapisane  warunki  odtworzenia  oraz  przez  jaki  okres  ponoszą
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odpowiedzialność  za  nawierzchnie.  W  okresie  3  lat  w  wyniku  wystąpienia  jakichkolwiek

nieprawidłowości mają obowiązek odtworzyć nawierzchnię, a gmina ma prawo dochodzić takich

nieprawidłowości.

Radny, Pan Stefan Rymer zadał pytanie co jaki okres jest sprawdzany taki stan?

Odpowiadając Pani  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  nie  jest  w  stanie  w  tym  momencie

odpowiedzieć na zadane pytanie. 

Radny, Pan Stefan Rymer dopowiedział, że zadaje takie pytania z troski o to żeby nikt nie uległ

wypadkowi.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  powiedział,  że  1%  podatku  przekazany  do  Stowarzyszenia

kontrolowany jest przez Krajowy Rejestr Sądowy i do tego składane są sprawozdania, a dlaczego

nikt się nie zgłosił to Tygodnik Nowy o tym pisał. Radny dodał, że nie może to działać w taki

sposób, że zgłosiły się dwie Panie, które powiedziały, że chcą zajmować się problemami rodziny.

Radny powiedział, że problemami rodziny zajmuje się Pani Domagała, a to maja być świetlice, do

których  mają  chodzić  dzieci  tak  jak  mówiła  Pani  Pinkowska.  Radny na  koniec  dodał,  że  jak

znajdzie się ktoś chętnych na prowadzenie dwóch świetlic za 30 tysięcy  to dostanie Oskara. 

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie wie dlaczego radny miesza w to Panią

Domagałę, która nie ma z tym nic wspólnego. Jeżeli chodzi o kwestię 30 tysięcy to Stowarzyszenia,

które  biorą  się  za  wykonywanie  zadań własnych gminy maja  dofinansowywane zadania,  a  nie

w 100% sfinansowane. Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli gmina ma w 100% dofinansowywać

takie  zadania  to  może  wykonywać  je  sama.  Stowarzyszenia  są  instytucjami  wspomagającymi

działalność, a nie wykonującymi za gminę tak jak przedsiębiorstwa. Gmina posiada odpowiednio

wykształcony personel, który może wykonywać takie zadania. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że nie chce mieszać w to Pni Barbary Domagały ponieważ

jest Ona solidnym pracownikiem, który prowadzi poradnictwo rodzinne i alkoholowe. Radny dodał,

że te Panie z Wyrzyska, o których mówił chcą zajmować się tylko dodatkowo taką świetlicą. Jeżeli

chodzi  o koszty utrzymania to radny powiedział,  że  nie  jest  w zarządzie,  ani nie jest  w stanie

dokładnie powiedzieć jak wygląda sytuacja i  ile  kosztuje  utrzymanie świetlic.  Na koniec radny

powiedział, że nie może być jednak taka sytuacja żeby Stowarzyszenie dokładało taką samą kwotę

jaką otrzymało z dotacji. 

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że gmina posiada dokumenty i rozliczenia, z

których wynika ile  pieniędzy dokłada Stowarzyszenie. Pani Burmistrz powiedziała żeby radny nie

mówił o 100% ponieważ nie ma tam nawet 10%, a jeżeli nie mówi o konkretnych osobach to w

takim przypadku nie ma o czym mówić. Na koniec Pani Burmistrz dodała, że gmina posiada takie

możliwości żeby mogła poradzić sobie sama z takimi zadaniami. 
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Radny,  Pan  Stefan  Rymer  powiedział,  że  idąc  ulicą  Grunwaldzką  od  strony  ulicy  Staszica

naprzeciwko budynku Grunwaldzka 1 znajduje się duży plac pokryty trawą, na którym parkowane

są  samochody.  Radny powiedział  żeby zwrócić  uwagę  na  kontrolę  w związku  z  parkowaniem

samochodów na tym terenie, a jeżeli nie to zwiększyć parking przy kawiarni. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  czasami  tak  jest,  że  faktyczne

użytkowanie bardziej wskazuje na potrzeby niż przeznaczenie w planie. W planie przestrzennym te

tereny wykazane są jako tereny zielone ale faktycznie parkingów brakuje wszędzie. Można byłoby

rozważyć przeznaczenie pieniędzy na taki parking ale jeżeli znalazłyby się jakiekolwiek dodatkowe

środki to Pani Burmistrz wolałaby przeznaczyć je na poszerzenie drogi do Przedszkola. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  powiedział,  że  nie  sugerował  żeby  zrobić  tam  parking  ponieważ

naraziłby się mieszkańcom bloku. Radny prosiłby żeby tylko ktoś przeszedł się tam od czas do

czasu i tak jak poradził sobie ruch drogowy kontrolując spowodował poprawę. Radny powiedział,

że nie chodzi o karanie lecz o przejście i zwrócenie uwagi. Kończąc radny dodał, że nie chciałby

żeby został zabrany następny kawałek zieleni. 

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że Pani Sekretarz wpadła na pomysł żeby

Strażnik, który chodzi tą droga do domu dostał dodatkowy obowiązek. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że trzy lata temu było już o tym mówione co zapisane jest

w protokołach z sesji i  komisji.  Radny dodał, że przed wykonaniem drogi Grunwaldzkiej  Straż

Miejska tam chodziła i pomimo tego, że jest koło Jagienki parking to uparte osoby i tak stawiają

tam samochody. Radny podkreślił, że jest również za tym żeby był tam trawnik, a nie parking. 

 

Ad. 17   Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Żaden z obecnych sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedla nie zabrał głosu. 

Ad. 18   Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że chciałby wrócić do tematu drogi wojewódzkiej Nr 194

i poprosił żeby nie zrażać się co do komplikacji jakie występują w związku z rozbudową drogi.

Radny podziękował, że Urząd wysłał pismo dotyczące usunięcia z drogi nieczystości ciągnących

się przy zjeździe od piekarni, aż do Szpitala. Radny dodał, że o tym właśnie mówił kiedy przytoczył

zdarzenie dotyczące mijających się samochodów i poprosił żeby wystosować kolejne pismo w tej

sprawie. 

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  powiedział,  że  jest  w  posiadaniu  5  wydania  ,,Naszych  Wieści

Wyrzyskich” i na stronie 5 widnieje artykuł ,,Doposażymy przedszkola”. W związku z tym radny

powiedział,  że był na posiedzeniu tej  komisji i  dodał, że jej  tematem było zupełnie coś innego
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i należałoby to podkreślić ponieważ wie kto płaci za wydanie tej gazety. W następnej kwestii radny

poprosił o dodrukowanie Dziejów Wyrzyska ponieważ zgłaszane jest zapotrzebowanie na książkę,

której nie można nigdzie kupić.

Odpowiadając Pani Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie wie czy od razu zostaną dodrukowane

kolejne egzemplarze książki ponieważ nie są to małe koszty. Pani Burmistrz dodała, że powstaje

problem w związku z autorstwem ponieważ nie  wszyscy autorzy żyją,  a czasami dodruk dużej

ilości kosztuje mniej niż pojedyncze sztuki. Pani Burmistrz zwróciła się do radnego Pana Lecha

Oziminy, że jeżeli ma konkretny zarzut i z czym się nie zgadza to prosi o konkretną wypowiedzieć

ponieważ każdy kto się wypowiada wie co miał na myśli, a ktoś kto opisuje zdarzenie w pewien

sposób je interpretuje. 

Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że był na posiedzeniu komisji i sprawa dotyczyła języka

angielskiego gdzie byli radni oraz rodzice dzieci. Radny dodał, że kiedy leżał w szpitalu przyszły

do niego pielęgniarki, które były na tym spotkaniu i wie, że tylko w 1/10 Pani Burmistrz zajmowała

się kwestią doposażenia Przedszkola. 

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Przydział odniósł się do wypowiedzi radnego Pana Stefana

Rymera,  który  powiedział,  że  przedstawiciele  ruchu  drogowego  bardzo  dobrze  radzą  sobie

i uporządkowują pewne sprawy. Przewodniczący Rady zwrócił się z prośba do Komendanta Straży

Miejskiej żeby każdy kto parkuje w niedozwolonym miejscu  został ukarany ponieważ problem ten

ciągnie  się  od  trzech  lat.  Przewodniczącemu  Rady  nie  podoba  się  również  kwestia  związana

z wyprowadzaniem psów bez kagańca oraz niesprzątania po nich.

Ad. 19    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14.45 Przewodniczący

Rady zamknął XLI sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:

Dagmara Kuś

podinsp. ds. obsługi rady gminy
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